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Príhovor riaditeľky školy 
 

Milí žiaci, vážení kolegovia, priatelia školy,  

            Už len pár dní nás delí od posledného zvonenia 
v školskom  roku  2021/22. Aký bol pre nás  tento 
školský rok?  

 Musím konštatovať, že naozaj „pestrý.“  Zažili 
sme širokú škálu udalostí od tých vážnejších po tie 
výnimočné. Už   prvý septembrový  mesiac bol pre našu 
školu významný. Po niekoľkoročnej  tvrdej práci sme 
otvárali zrekonštruované školské dielne pre  cukrárov 
a pekárov v rámci projektu IROP  „Progresívne 
vzdelávanie v pekárstve a cukrárstve“. 

Aj tento školský rok nás opäť potrápila 
pandémia.  Hoci  jej rozsah a priebeh bol iný, ako v predchádzajúcich rokoch, nevyhli sme sa 
nespočetným  karanténam a s tým spojeným on line vzdelávaním.  

Našťastie jar priniesla uvoľnenie  a my sme sa mohli pustiť s plným nasadením do 
prípravy významného jubilea našej školy – jej 50. ročného výročia . V tomto duchu prebiehali  
športové, odborné aj umelecké súťaže, priestory školy  sa   bohato vyzdobili v tomto duchu. 

A prišiel deň D , kedy sme na pôde našej oslávenkyne privítali vzácnych hostí – nielen 
nášho zriaďovateľa a partnerov školy, ale aj jej dlhoročných bývalých zamestnancov. 

Milo nás prekvapili naši žiaci, ktorí vystúpili v kultúrnom programe  slávnostného 
zhromaždenia. Mnohí sme ani netušili, že tu máme takých umelcov.  Príjemná bola aj 
slávnostná akadémia   „Žiaci žiakom“, do ktorej sa svojím vystúpením zapojila takmer každá 
trieda, čo diváci ocenili bravúrnym potleskom. 

Po oslavách bolo treba vrátiť sa rýchlo do reality, lebo hneď v pondelok začala posledná 
časť maturitných skúšok prezenčnou formou, s ktorou asi   naši maturanti do poslednej chvíle 
nerátali. Ale zvládli sme nielen maturitné, ale aj záverečné skúšky   a môžeme ísť oddychovať. 

Prajem Vám milí   žiaci  prázdniny plné slnka, radosti, príjemných zážitkov 
s kamarátmi, možno vyskúšate aj brigády, aby ste si finančne  pomohli. Ale chovajte sa 
zodpovedne, aby sme sa po prázdninách opäť  všetci  stretli. 

A nám všetkým, čo nemáme prázdniny, ale  dovolenky hlavne  oddych na upevnenie 
zdravia, načerpanie nových síl  do nového školského roka. 

 

      Vaša  

      Ing. Katarína Čurillová, riaditeľka školy 



             

 

Kde bolo, tam bolo, v meste pod Zoborom, 

v tom čase preslávenom najmä 

poľnohospodárstvom a potravinárstvom, sa 

v septembri roku 1972, prvýkrát otvorili 

brány Odborného učilišťa pri 

Západoslovenských pekárňach. Na tomto 

mieste a v tom istom čase, sa začala písať 

história našej rozprávky. Aby táto inštitúcia 

dosiahla kalokagatiu, muselo sa upiecť 

nespočetné množstvo pecňov chleba, 

koláčov, cukroviniek, vyrobiť tony 

mäsových výrobkov a preliať merice 

mlieka. A ako sa na správne kráľovstvo 

patrí, dňa 20. 5. 2022 sa všetci jeho 

obyvatelia, známi aj neznámi, zišli na 

nádvorí, aby spoločne oslávili jubileum 

jeho vzniku. Hostí vítali rezké tóny 

ľudových piesní kapely LHP muzika. Celou 

slávnosťou nás sprevádzal „panovník 

technického úseku“ Mgr. Ondrej Pintér. Na 

pódiu sa vystriedali žiaci našej školy, ale aj 

žiaci z Konzervatória Heleny Madariovej 

v Nitre. Okrem tanečnej zložky žiaka 

Marka Šelméciho a jeho spoločenských 

tancov, sme mohli vidieť aj ľudové tance 

v podaní žiakov tanečného súboru  

 

 

Konzervatória Heleny Madariovej, pod 

vedením Mgr. Art. Slavomíra Ondrejku. 

Uši si prišli na svoje pri počúvaní hry na 

klávesoch a akordeóne, pod taktovkou 

žiaka Adriána Németha, hry na gitare 

žiačky Petry Schneiderovej, hry na gajdy 

FS Briežok v Jedľových Kostoľanoch, 

ktorého členkou je žiačka Dominika 

Cigáňová, speve žiačky Niki Darážovej 

z Konzervatória Heleny Madariovej 

a umeleckého prednesu vlastnej básnickej 

tvorby žiaka Martina Samuela Baráta, 

s názvom „Jubileum“. Kultúrne zložky 

študentov boli popretkávané príhovormi 

pani riaditeľky Ing. Kataríny Čurillovej, 

pani riaditeľky Úradu Nitrianskeho 

samosprávneho kraja Ing. Heleny Psotovej, 

predsedu rodičovského združenia Mgr. 

Michala Ďuriša. Po vyžití ducha, si 

zúčastnení pripili na ďalšie roky života 

a úspechu školy. To už nastal čas, aby sa 

slávnostne prestreté stoly mohli začať 

prehýbať pod štedrým menu. Každý, kto 

prišiel, sa svojou malou čiastkou 

spolupodieľal na súčasnom postavení 

Strednej odbornej školy potravinárskej 

v Nitre. Tak, nech žije...  

 

 

 

Živióóó... 

Autor článku: Ing. Katarína Adámeková 



             

 

 

 

 

 



Autor článku: Ing. Alena Andrášiová 
 

Prípravy na oslavy školy 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

Celý školský rok 2021/2022 sa niesol naozaj 

v duchu 50. výročia založenia školy. Aj pani 

majsterky Ing. Alena Andrášiová a Ing. 

Katarína Adámeková spoločne so žiakmi 

popustili uzdu fantázii a pustili  sa do práce. 

Aby v priestoroch našej školy bolo vidieť, 

že škola oslavuje a my s ňou. Žiaci prejavili 

chuť a aj tvorivé zručnosti. Tu je ich práca.  

 

 



 
 
 
                                                                                                          

„Bolo super, spomínam 
na prax v starej pekárni, 
na pána Bojdu. Bol prísny 
ale naučil. Učitelia samé 
dobré spomienky. 
Pozdravujem všetkých 
1985-1989.“ 

                 Norbert Chyba 

 

 

 

  

„Spomínam ako na 
najkrajšie roky môjho 
študentského života. 
Nedá sa na nich 
zabudnúť. Pozdravujem 
všetkých študentov, 
hlavne ročníky 1979-
1982.“ 

Berta Kotulová-Soosová 

„Brána školy sa otvárala 1.9.1972. Ako prváci sme 
pricestovali do Nitry plní očakávania, čo nového 
nás čaká, ale po uvítaní sme zostali sklamaní. 
Poslali nás na týždeň domov, lebo vestibul nebol 
dokončený. Väzni tam ešte betónovali, po týždni 
sme konečne nastúpili.“ 

                                      Hela Pekárová 

„Na školu mám len tie najkrajšie 
spomienky, zostali už len tie.“ 

               Alena Svoradová Jarábková 

„Zdravím všetkých. 
Cukrárka 1983-1986, 
potom maturantka 
1987-1989 
a nakoniec majsterka 
1989-1996.“ 

Alexandra Mičíková         
Kratochvílová 

„Krásne časy. 
Nezabudnem 
hlavne na profesora 
Krbúšika.“ 

      Peter Belis 

 

„Bolo úúúúžasne...“ 

Marcela Repíková 
Lúčanová 

Spomienky... 



 
 
 
                                                                                                          

„Spomínam  na pani 
vychovávateľku Gálikovú, na 
pána vychovávateľa vysokého, 
nespomeniem si na meno, na 
pani majsterku Stovičkovú, 
pána učiteľa Antalu, Lodňana, 
pani učiteľku Opršalovú.“ 

               Erika Takácsová 

 

  

„S veľkou láskou 
spomínam a touto 
cestou pozdravujem 
ročník 1976-1979. 
Krásne roky.“ 

      Júlia Szalayová 

„Keby som začala písať, 
tak je toho ako na ten 
sľúbený román... Milujem 
Nitru a ľudí, ktorých som 
v nej stretla. Pozdravujem 
všetkých, hlavne našu 
úžasnú triednu učiteľku 
Tonku, ktorá 15. 
novembra oslávila 81 
rokov.“ 

   Jana Kováčiková Bunová 

„Krásne spomienky na 
ročník 1985-1988 
odbor cukrár, triedna 
pani učiteľka 
Trenčanská, učiteľky 
Opršalová, Petríková, 
Lodňan...“ 

   Martina Lieskovská 

 

„Zmiešaná trieda 
cukrárky a mlynári, na 
čele s pani 
profesorkou Martou 
Kočajdovou.“ 

    Helena Gorušková 

 

„Krásne časy, na Nitru 
stále spomínam, aj na 
profesorov, moju 
triednu pani učiteľku 
Lýdiu Hybschovu. 
Ročník 1980-1983.“ 

Margita Noskovičová 
 



 
 
 
                                                                                                          

„Určite pekné spomienky, na spolužiakov, učiteľov, 
najlepšiu pani majsterku, zaľúbenie, či sklamanie... Nikdy 
nezabudnem a ďakujem tejto škole za krásne školské 
roky (vtedy sa nám zdali nudné, často nechcené hodiny 
). Teraz by som okamžite vrátila do tých krásnych čias.“ 

                                                            Lenka Vrábelová 

„S láskou spomína na pani profesorku 
Kytovú, Glovňovú, na úžasnú prax v pekárni 
Rišňovce...“ 

                            Vlasta Očkajová 

„Pozdravujem všetkých mlynárov 
ročníka 1985-1988, aj tých, čo ešte 
melú, ako ja...“ 

                                       Juraj Vrtiel 

 

  

„Najkrajšie časy, 
ročník 1981-1986.“ 

     Oľga Kováčová 

 

„Bolo super, prax 
stará pekáreň, 
potom Mlynárce.“ 

        Peter Farkaš 

 

„Kto si pamätá na 
neskutočného Edka 
Farmana?“ 

          Peter Kudla 

 

„Pekné spomienky, ročník 1975-1978, 
krásne časy. Spomínam stále na pána 
majstra Bojdu, mal nás v Rišňovciach.“ 

                                   Darinka Kinská 

„Prajem škole všetko najlepšie... 
Mám na ňu veľa krásnych 
spomienok.“ 

                                 Ingrid Rošková 



 
 
 
                                                                                                          

„Veru, boli to krásne roky študentského života, veľa nových kamarátov a spomienok, ročník 1979-1982, 
odbor pekár-mlynár, pán majster Homola.“ 

                                                                                                                               Emília Košíková Jánošíková 

 

 

Autor: Ing. Katarína Adámeková, Mgr. Helena Kotríková 



Aktivity odborného výcviku 
Cieľom odborného výcviku je pripraviť žiakov na povolanie s požiadavkami stanovenými 

v profile absolventa. Jeho hlavnou úlohou je naučiť žiakov aplikovať odborné vedomosti 

a nadobudnuté zručnosti do praxe. Takto nejako znie oficiálna charakteristika odborného 

výcviku. Áno, príliš formálne a povedzme si na rovinu, aj celkom nudne. V skutočnosti by sme 

odborný výcvik na našej škole mohli prirovnať k dobrodružnej hre, v ktorej žiaci - „hráči“ 

hľadajú a nachádzajú samých seba. Prechádzajúc jednotlivými levelmi, si zlepšujú svoje 

techniky hry, charaktery, superschopnosti a postupne sa posúvajú do cieľa, ktorý v tomto 

prípade neznamená koniec hry ale začiatok reality. Hlavnými programátormi tejto hry sú 

v našom prípade majstri odborného výcviku, ktorí okrem základných požiadaviek a stratégií, 

disponujú množstvom bonusových úrovní. Každodenne si aktualizujú svoj softvér 

trpezlivosťou, pracovné nasadenie chránia licencovaným antivírusom a podľa potreby si 

modernizujú vlastný hardvér. Praktické vyučovanie obohacujeme o zaujímavé aktivity, ktoré 

pomáhajú rozvíjať osobnosti žiaka. Dovoľte nám rozbaliť históriu nami vybraného portfólia 

zrealizovaných udalostí. 

V decembri, v roku 2020 sme naprogramovali dobročinnú akciu pod názvom „S decembrom 

v srsti“. Jej podstatou bola zbierka pre Útulok RC Slobody zvierat v Nitre. Pre nemé tváre 

zvierat sa nám podarilo vyzbierať krmivo, hračky, deky, finančnú hotovosť. Dary sme osobne 

odovzdali symbolicky na Mikuláša.     

V tom istom roku a v tom istom mesiaci, v decembri 2020, sme vyvinuli školskú sociálnu sieť 

pod názvom Labužník, v ktorej spájame členov našej školy. Ide o školský časopis, ktorý 

vychádza polročne. V ňom žiaci spoločne s pedagógmi tlačia školský život na papier.  

V marci 2021 majsterky cukrárskych a pekárskych odborov upiekli 2500 kusov veterníkov, 

ktoré putovali zdravotníkom ako poďakovanie za prácu v prvej línii v boji s pandémiou, 

spôsobenou vírusom COVID-19. 

O rok neskôr, v decembri 2021 sme pomáhali Domovu sociálnych služieb Borinka v Nitre. 

V duchu hesla: „Koľko lásky sa zmestí do krabice“ sme plnili symbolickú krabicu užitočnými 

darmi, čajmi, cukrovinkami, knihami pre obyvateľov žijúcich v domove.  



V decembri 2021 piekla celá škola pod vedením majsteriek cukrárskych a pekárskych odborov 

na objednávku 30 kg koláčov pre Prezidentský palác. Vianočné koláčiky putovali pre armádu 

vojakov v Lotyšsku. 

Tieto riadky zakódovali históriu aktivít odborného výcviku nad rámec vyučovania len za 

obdobie posledných dvoch rokov. Zrealizované udalosti sa nám zapísali do „RAM-ky“ a 

„externého disku“ s vedomím, že na odbornom výcviku našej školy to žije, či už dištančne alebo 

prezenčne.  

 

 

Autor článku: Ing. Katarína Adámeková 



 

Autor článku: Ing. Alena Andrášiová 

Na odbornom výcviku 
 

 

 

 

Naši žiaci učebného odboru 2987 H 01 

Biochemik mliekarská výroba vykonávajú 

odborný výcvik v spoločnosti AGRO TAMI a,s, 

Nitra. Spoločnosť sa zaoberá denným 

spracovaním surového mlieka od našich 

farmárov, aby priniesla slovenské jogurty, 

tvarohy, nátierky a syry na náš stôl. A naši žiaci 

sú toho súčasťou.  

 

Nielen biochemici, ale aj žiaci študijného 

odboru K 2958 Kontrolór potravín  sa 

podieľajú na výcviku v AGRO TAMI a.s.  

Spoločnosť je držiteľom certifikátov ISO 

čo svedčí o ich kvalite.    

Naši kontrolóri okrem výcviku v mliekarni, 

vykonávajú aj odborný výcvik v pekárňach 

PENAM a.s. Nitra. Pekáreň tvorí každý deň príbeh 

pečiva. Tu sa zoznamujú žiaci s princípmi systému 

HACCP a jeho aplikáciou v praxi.  

V chemickom laboratóriu na SOŚP na Cabajskej 

10 biochemici a kontrolóri nadobúdajú zručnosti 

pri analýzach potravín.   



Opäť víťazstvo v študentskom 
meste pod Tatrami! 

 
Mesto Kežmarok malo v minulosti výsadu slobodného kráľovského mesta. Jeho sláva bola 

šírená umelcami, kupcami či remeselníkmi. Na tieto remeselné a cechové tradície nadviazal už 

8-krát Festival študentského remesla, ktorý od roku 2013 organizuje Súkromná spojená škola, 

Biela voda Kežmarok pod vedením pani riaditeľky školy Mgr. Anny Jurgovianovej.  

 

Tak ako aj po iné roky, tak aj na tohtoročný festival, ktorý sa konal v dňoch 9. a 10. júna 2022, 

s radosťou prijala pozvanie aj naša škola. Nepatrili sme však len k pasívnym obdivovateľom 

zručných majstrov, ale aktívne sme priložili ruku k dielu zapojením sa do celoslovenskej súťaže 

v oblasti gastronómie. A veru, oplatilo sa nám. Pričinili sme sa o prezentáciu kulinárskeho 

umenia viac ako priemerne, o čom hovorí umiestnenie na vynikajúcom 1. mieste. Prísne oko 

a maškrtný jazyk odbornej poroty nás uprostred veľkej konkurencie stredných škôl z celého 

Slovenska odmenil zlatou priečkou víťaza.  

 

Festival študentského remesla bol aj tento rok nielen o študentoch a remeslách, no aj 

o príjemnej atmosfére, úsmeve, pohode a radosti. Hoci prvý deň festivalu nás všetkých mierne 

vystrašilo uplakané počasie, druhý deň sme si už užívali krásne slnečné lúče ako na objednávku. 

Kežmarský hrad, jeho nádvorie a okolie patrilo zanieteným mladým remeselníckym majstrom 

kuchárom, stolárom, murárom, kominárom, kaderníkom, folklóru, rodinám s deťmi či mnohým 

návštevníkom z blízkeho aj vzdialenejšieho okolia. 

 

Ďakujeme Súkromnej spojenej škole za milé pozvanie, za možnosť porovnať si svoje sily 

v súťaži a za nádherné zážitky v spoločnosti milých ľudí vôbec. To, že „Remeslo má zlaté dno“ 

prídeme radi odprezentovať aj v ďalších ročníkoch Festivalu študentského remesla. Už teraz sa 

na to tešíme... 

 

 

 

Autor článku: Ing. Iveta Kapusníková 



 

 

Žiačky našej školy Nicol Výbohová a Andrea Pavlíková z III. E triedy zapojili do „Súťaže 

kuchárskeho umenia – Cucina Italiana“ 8. ročník Festivalu študentského remesla 2022 pod 

záštitou predsedu PSK. Súťaže prebiehali v krásnom prostredí pred Kežmarským hradom. 

Súťažilo sa v rôznych remeslách, naše žiačky zastupovali gastronomické umenie. Pripravovali 

5-chodové menu, jedlá talianskej kuchyne: 

Studené predjedlo:  Bruschette al Pomodoro Fresco 

Hlavné jedlá :          Plnené ravioly so syrovou omáčkou 

                   Orata al Potacchio, zeleninové obloženie 

                                     Risotto con funghi 

Múčnik:                        Panettone 

Každé jedlo sa pripravovalo na 5 porcií. Dievčatá k nácviku pristupovali veľmi zodpovedne 

a svedomito, čo sa im vyplatilo, pretože získali pre našu školu krásne prvé miesto v kategórii 

„kuchár“. Prajem všetkým, ktorí na sebe pracujú, aby bolo ocenené ich úsilie.  

Ďakujem p. riaditeľke Ing. Kataríne Čurillovej, p. zástupkyni Ing. Ivete Kapusníkovej 

a p.HMOV Mgr. Kataríne Vykoukalovej za vytvorenie podmienok na nácvik a prípravu na túto 

súťaž, p. MOV Mgr. Helenke Kotríkovej, žiačke z I.M triedy Zuzane Obertovej, taktiež 

všetkým, ktorí boli akýmkoľvek spôsobom nápomocní.  



 

 

 

 

Autor článku: Bc. Monika Alaxinová 

 



Súťažili sme aj tento rok v súťaži SOČ 

O šesť rokov mladšia ako naša škola, ktorá tento rok oslavuje 50. výročie je 
súťaž SOČ. Vieš koľko má rokov? 

 

 V školskom roku 2021/2022 sa v školskom kole súťažilo v kategórii chémia, 
potravinárstvo. Ostatné kategórie dostali tento rok “košom“.  

 

Súťaže sa zúčastnili žiaci prvého a druhého ročníka odboru kontrolór potravín. Nabrali 
odvahu a ukázali čo v nich je! Žiakov na súťaž pripravovali pedagógovia, ktorí im pri 
vypracovaní prác poskytli cenné rady a usmernili praktickú časť prác. Školské kolo súťaže sa konalo    
23. februára 2022. Práce a ich prezentáciu posudzovala odborná hodnotiaca komisia, ktorá ocenila ich 
prejav a pripravenosť. 

Umiestnenie žiakov bolo nasledovné: 

1. miesto:  Viktória Gálová a Zuzana Kotlárová s prácou 
Stanovenie obsahu chloridov v bravčovom a kuracom 
mäse 

2. miesto: Viktória Gálová s prácou Výroba masla 
v domácich podmienkach a jeho použitie 

3. miesto: Dávid Princ s prácou Stanovenie NaCl 
v zemiakových lupienkoch 

3. miesto: Tamara Porubcová s prácou Stanovenie 
škrobu v zemiakoch pri zmenených podmienkach skladovania 

Súťažiaci získali na pamiatku diplom, sladkú odmenu a darčekové poukážky. Žiačky z prvého a druhého 
miesta reprezentovali našu školu v krajskom kole, ktoré sa konalo online. Veľká škoda je to najmä pre 
komisiu krajského kola, keďže členovia komisie nemohli ochutnať po domácky vyrobené maslo. Žiačky 
sa umiestnili na 4. mieste. Veľmi si ceníme ich snahu a odhodlanie do budúceho ročníka tejto súťaže!!! 
 Ing. Eva Barimovová  

 



Prvé praktické maturitné skúšky v SDV 
prezenčnou formou 

V školskom roku 2021/2022 sa konala PČOZ MS 4.S triedy v SDV prvý raz prezenčnou 

formou  vo firmách duálneho vzdelávania. 

Dňa 25.4.2022 vo firme METRO Cash & Carry SR v Nitre prebehla PČOZ MS so žiačkami 

4.S triedy Panáčekovou Viktóriou, Řehákovou Vanesou, Strniskovou Barborou, Senickou  

Alexandrou. 

26.4.2022 pokračovala PČOZ MS vo firme Kaufland Slovenská republika v.o.s. v Nitre so 

žiačkami 4.S triedy Hanzlíkovou Patríciou a Košťálovou Romanou. Po obede maturitná 

komisia presunula sa  do Kauflandu Slovenská republika v.o.s v Hlohovci, kde vykonávala prax 

počas 4 rokov žiačka 4.S triedy Potměšilová Veronika. 

Predstavitelia Lidla Slovenská republika v.o.s. organizovali 27.4.2022 I. a II. časť PČOZ MS v 

Mikáde v Nitre. Maturitná komisia sa presunula spolu so žiakmi 4.S triedy Kramárovou 

Zuzanou a Vajzerom Samuelom do obchodnej prevádzky Lidla Slovenská republika v.o.s. 

v Nitre na Dolnočermansku ulicu, kde žiaci vykonali III. časť PČOZ MS. 

Vo všetkých troch firmách duálneho vzdelávania žiaci boli pekne pripravení a tým zvládli 

PČOZ MS. 

Prajeme našim maturantom veľa úspechov do pracovného nasadenia a tí, ktorí pokračujú 

v štúdiu na vysokých školách, nech sa darí v štúdiu. 

 

Autor článku: Mária Ščepková 



 

Prečo si nespraviť iný deň, ako 
tie všetky ostatné?  

Lepšie raz vidieť, ako 
sto krát počuť... 
Povedali  sme si 
a kontaktovali 
spoločnosť Levmilk a.s. v Leviciach, ktorá 
spracúva mlieko. 

Keďže je od minulého školského roka na našej 
škole nový trojročný učebný odbor biochemik – 
mliekarská výroba, táto exkurzia bola určená 
práve pre žiakov študujúcich v tomto odbore, 
no prínosná bola aj pre študijný odbor 
kontrolór potravín, ktorý na odbornom výcviku 
realizuje aj kontrolu mlieka a mliečnych 
výrobkov.  

Počasie dňa 4.5.2022 bolo aprílové a už po 
odchode zo školy nás zastihlo mrholenie. Cesta 

autobusom bola slnečná 
a ako inak pri 
vystupovaní nás čakal 
dážď, ktorý nás 
sprevádzal až 
k samotnému podniku, 
ktorý sídli na začiatku 
Levíc. Privítala nás veľmi 
milá majsterka Priska 

Nemcová, ktorá nám dala jednorázové plášte, 
návleky a sieťky na hlavu. Po hygienickom 
základe, ako sa na potravinársky podnik patrí 
nás sprevádzala výrobou. Žiaci sa dozvedeli 
o základnom ošetrení mlieka, výrobe 
mliečnych pudingov, smotán, syrov... Ani 

chuťové poháriky 
neostali nečinné 

a ochutnávke 
výrobkov sa žiaci 
veľmi potešili. 
Niektorí syr 
plesňového typu 

ochutnali po prvý krát. Niektoré výrobky si žiaci 
mohli vziať aj 
domov.  

Areál mliekarní je veľký, 
preto sme prechádzali aj 
medzi budovami.... 

mohli sme takto 
vidieť aj 
zariadenie na 
výrobu sušeného 
mlieka. 

Na záver sme sa rozlúčili a poďakovali. Tak 
kvalitnú, prínosnú a zaujímavú exkurziu sme 
nezažili veľmi dávno. Odovzdali sme malú 
pozornosť v podobe výrobkov z našich dielní,  
ako vďaku za prijatie. Pri opúšťaní podniku nás 
ako inak zastihol dážď, no napriek tomu sme si 
urobili spoločnú fotku na pamiatku. Presunuli 
sme sa na 
autobusovú 
stanicu a keďže 
sme mali 
dostatok času 
do odchodu 
autobusu, žiaci 
tento čas využili na občerstvenie. Cestou 
naspäť už príjemne svietilo slnko, ktoré nás 
čakalo aj v Nitre. 

Veľmi pekne ďakujeme spoločnosti Levmilk a.s. 
za možnosť návštevy ich podniku a za 
plnohodnotný výklad pracovníčke Priske 
Nemcovej!!!  

 

Ing. Eva Barimovová 



 

 

Ako si spomínaš na svoje detstvo?  

Na svoje predškolské roky si spomínam 

s úsmevom. Bol som ukážkové dieťa, 

tichučké, poslušné, rodina niekedy 

o mne ani nevedela, že existujem... 

V tom čase som rád pozeral rozprávky, 

s čím súvisí aj vodorovná poloha 

a nejaké to dobré jedlo, čo sa odzrkadlilo 

aj na mojej postave. Zlom nastal, keď 

som nastúpil do školy. V 1. triede na ZŠ 

som sa stretol prvýkrát so šikanou. 

Chlapci sa mi vysmievali kvôli môjmu 

výzoru a na svoju obranu som sa 

rozhodol začal robiť bojové športy. Od 

siedmich rokov sa venujem zápaseniu 

v grécko-rímskom štýle. Neskôr sa 

pridružil aj voľný štýl zápasenia 

a rekreačne box.  

Čo ťa priviedlo k powerliftingu? 

Začal som si len tak cvičiť pre seba, 

pretože som mal vyše roka pauzu od 

športu ako takého. Kamarát Patrik  

 

 

Pánis, je majster sveta v powerliftingu 

(silový šport, skladajúci sa z 3 disciplín – 

drep, benchpress – tlak na lavičke a 

mŕtvy ťah). Raz ma zavolal na tréning, 

kde som zistil, že som celkom silný 

a našiel som v tom záľubu. Motivovalo 

ma, keď som videl ako sa zlepšujem, 

chcel som sa posunúť ďalej, dával som 

si ťažšie a ťažšie ciele. Čoskoro som 

zdvíhal váhy o akých sa mi ani 

nesnívalo. Takto som začal trénovať, až 

ma to úplne pohltilo a drží ma to dodnes. 

Neustále sa učím nové veci, týkajúce sa 

tréningu, stravy a celkovo ľudského tela. 

Zo začiatku som aj ja robil silový trojboj,  

po pól roku kedy som mal maximálky 

200 kg na drep, 150 kg na bench a 220 

kg (17yo) na mŕtvy ťah, som si našiel 

trénera, ktorý chcel aby som išiel 

súťažiť v benchi. Môj cieľ bol zdvihnúť 

na tréningu 180kg, no za 3 mesiace je to 

 

V aktuálnom čísle sme sa rozhodli vyspovedať žiaka III. S triedy, Mareka Salaya. Je to mladík, 

ktorého pri stretnutí určite neprehliadnete. Nie je možné, aby splynul s davom, pretože už na prvý 

pohľad púta pozornosť veľkosťou svojej fyzickej schránky, na vybudovanie ktorej musel 

vynaložiť nemalé úsilie, odriecť si nejaký ten veterník, vybudovať si pevnú vôľu a dodržiavať 

prísny režim. Dal by sa charakterizovať ako veselý, tvrdohlavý bulldog, ktorý si ide vždy za svojim 

cieľom... Nech sa páči, v nasledujúcich riadkoch Marek poodkryje niečo zo svojho súkromia. 

Jeden z nás... 



 

nemožné bez dopingu, takže som musel 

pribrať cez 20 kg na váhe. 

Spomínaš, že za krátky čas nebolo možné 

zdvíhať tak ťažké váhy bez dopingu, 

musel si si niečím dopomôcť?  

Mojim dopingom bola hlavne kvalitná 

strava, bohatá na bielkoviny, vitamíny, 

minerály, veľa spánku a v mojom 

prípade zohrala veľkú úlohu aj genetika 

a moja pevná vôľa – dať do cvičenia 

všetko. Ja som sa vybral naturálnou 

cestou, doping odmietam.  

Aký názor máš na doping v športe? 

Doping je pre mňa niečo neprirodzené, 

čo sa odrazí aj na výzore športovca. 

Chlapci, ktorí sa tak rozhodli, majú svaly 

neprirodzene veľké, nafúknuté. Telo pre 

športovanie nepotrebuje také rozmery 

svalov. Je na každom z nás, ako sa 

rozhodne, ako chce vyzerať a hlavne aký 

má cieľ.  

Kedy si v sebe objavil talent na silové 

športy? 

 Už v detstve som bol vždy ten 

“najsilnejší“, či v škole alebo vonku 

s kamarátmi. V škole, keď bolo treba 

niečo silové, brali mňa ,  ale talent ako 

taký, som si všimol pri tréningoch pri 

zápasení. 

Ako vyzerá tvoj bežný deň? Je potrebné 

dodržiavať prísny režim? 

Záleží od cieľa, ktorý mám práve 

stanovený. Keď som v príprave na súťaž, 

vtedy dodržiavam striktný režim stravy, 

pitného režimu, tréningov, 

suplementácie (vitamínov, minerálov 

a iných doplnkov). Momentálne som 

mimo prípravy, takže som vo fáze diéty, 

pretože kvôli súťaži som musel nabrať 

20kg, ktoré teraz poctivo zhadzujem. Môj 

jedálny lístok je prísne nastavený, 

tréningy mám v tomto štádiu zamerané 

viac na kulturistiku a box. Týždenne 

mávam 6 tréningov, z toho 1x box. 

Hovoríš, že si vo fáze diéty, vieš nám 

poradiť ako zdravo a trvalo schudnúť? 

Každý človek má svoj bazálny 

metabolizmus podľa výšky, veku a váhy. 

Napríklad ja mám 2500 kcal, to 

znamená, že na to, aby som bol zdravý 

a udržal si váhu pod kontrolou, musím 

prijať toto množstvo kcal. Ak budem 

chcieť schudnúť, musím byť v deficite 

príjmu kcal, to znamená, že musím 

prijať menej ako tých 2500 kcal. 

Existujú na to vzorce, aplikácie, ktoré sa 

dajú nájsť a stiahnuť na internete. 

Aké najväčšie úspechy si dosiahol, na 

ktoré si hrdý? 

Som majster Slovenska v benchpressi, v 

organizácii GPC a WUAP, kde sa mi 

podarilo vytlačiť 170kg. Cítil som, že 



 

mám naviac, ale išli sme na istotu. 

Súperi boli odo mňa 30 kg pozadu. 

Plánuješ sa tomuto športu venovať aj 

v budúcnosti? Máš nejaké ďalšie ambície, 

ktoré by si chcel silou dosiahnuť? 

Plánujem sa venovať tomuto športu aj 

naďalej, no momentálne mám jediný 

cieľ, a to, udržať maximálky a dať si 

dokopy telo. V budúcnosti, by som chcel 

ísť aj na majstrovstvá Európy, kde som 

bol nominovaný a ďalším cieľom budú 

majstrovstvá sveta. 

Okrem spierania máš aj nejaké iné záľuby? 

Keďže, deň má 24 hodín a tento šport si 

vyžaduje 24/7, časovo nezvládam veľa 

iných záujmov. Ale, našiel som si čas 

učiť sa hre na basgitare, čo ma veľmi 

baví. Je dôležité, aby telo bolo v akejsi 

rovnováhe, preto fyzickú aktivitu 

kompenzujem hrou na basgitare. 

Máš nejaký vzor alebo motto, ktorým sa 

riadiš? 

Filozofia, ktorou sa riadim znie: „nič nie 

je silnejšie ako hlava“. Ak sa človek 

správne nastaví, dosiahne vždy viac, ako 

si myslí. Vzorov mám veľa, či už 

reálnych ľudí alebo nereálnych 

filmových hrdinov. Z reálnych 

obdivujem MMA bojovníka Karlosa 

Vémolu, ktorý má motivuje najmä tým, 

že aj v jeho veku, kedy už veľa jeho 

súperov oddychuje na športovom 

dôchodku, Karlos stále zápasí 

a v zápasoch vydá zo seba všetko. 

Ďalšími vzormi sú pre mňa Arnold 

Schwarzenegger či Ronnie Coleman – 

bývalý, profesionálny, americký 

kulturista, The Rock – Dwayne Johnson 

– herec, bývalý profesionálny wrestler 

a hráč amerického futbalu. Ale môj 

najväčší vzor je filmová postava Rocky 

Balboa . 

Čo plánuješ po skončení školy? 

Po ukončení strednej školy plánujem ísť 

študovať na vysokú školu, venovať sa aj 

naďalej silovým športom,  pracovať v 

rodinnej firme a pomaličky si plniť svoje 

sny... 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Rozhovorom sprevádzala Ing. Katarína Adámeková 

Rocky Balboa – Sylvester Stallone 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Zbierka pre Ukrajincov 
Keďže udalosti u nášho východného 
suseda nás nenechali chladnými 
a ľahostajnými, nezaváhali sme a rozhodli 
sme sa usporiadať zbierku na našej škole.  

Vyzvali sme žiakov, rodičov, pedagógov 
a zamestnancov našej školy, aby sa do 
zbierky zapojili.  O zbierke informovali 
okrem spoľahlivého elektronického 
systému edupage, web stránka školy ale aj 
plagáty umiestnené po celej škole.   

Zbierka trvala 
takmer mesiac 
a za ten čas sa 
vyzbieralo 
množstvo 
vecí, ako oblečenie (dámske, pánske, 
detské rôznych veľkostí), topánky, posteľná 
bielizeň, domáce potreby, kozmetika, 
dojčenské potreby, hračky, hry, školské 
potreby... jednoducho všetko potrebné pre 
bežný život. 

Vyzbierané veci sme 
darovali dvom konkrétnym rodinám 
a občianskemu združeniu. 

Jednou z nich bola pani Julia s dvomi deťmi 
a so sestrou s jedným dieťaťom s ktorou 
prišli z Ukrajiny. Obe sestry so svojimi 
deťmi bývajú v ubytovni v Nitre. 

Druhou bola rodina zo Záporožia so 7-
ročným synom s poruchami autistického 
spektra.  Do Nitry pricestovali vlakom a jej 

manžel ostal v domovine, ako aj veľa 
mužov, ktorí odísť nemohli a ani nechceli, 
aby chránili a bojovali za svoju krajinu. 
Tejto rodine sa podarilo ubytovať 
u dobrých ľudí na sídlisku v Nitre. 

Zbytok vyzbieraných vecí sme zaniesli do 
občianskeho združenia Podaj mi ruku, 
ktoré sídli  na mestskej tržnici v Nitre. 
Občianske združenie sa svojimi aktivitami 
snaží pomáhať ľuďom, ktorí sa 
z akéhokoľvek dôvodu ocitli v hmotnej 
núdzi. Pomáhajú deťom, dospelým i celým 
rodinám či už finančnými prostriedkami 
alebo materiálnymi vecami. 

Srdečne ďakujeme všetkým, ktorí sa do 
zbierky zapojili a vyjadrili tak solidaritu 
a spolupatričnosť voči ľuďom v ich neľahkej 
situácii!!! 

učiteľky Mgr. Daša Halandová 😊😊  

a Ing. Eva Barimovová 😊😊 

Pomoc jednému človeku 
nemusí znamenať zmenu 
celého sveta, ale môže 
znamenať zmenu sveta pre 
jedného človeka. 

                                                                                                             
Ing. Eva Barimovová 



Autor článku: Mgr. Ľubica Bašová 
 

AMFO 2021-2022 
7. ročník amatérskej fotografie žiakov SOŠ potravinárskej v Nitre 

 

V školskom roku 2021/2022 v septembri bola 

vyhlásená súťaž amatérskej fotografie. Žiaci si 

mali možnosť vybrať z dvoch tém.  

1. Téma číslo 1 – Svet očami študenta 

2. Téma číslo 2 – ÁNO/NIE 

Následne všetky súťažné práce boli vystavené 

vo vestibule školy pri príležitosti 50. výročia 

založenia našej školy.  

Víťazné práce vybrala odborná komisia zložená z 2 pedagógov a pani riaditeľky školy Ing. 

Kataríny Čurillovej.  

Poradie víťazov v jednotlivých kategóriách bolo nasledovné: 

 1.  Č. 2  -  ÁNO/NIE - Marianna Molnárová (1.S) - ARI – čistý a špinavý 

       2.  Č. 2 -  ÁNO/NIE - Klaudia Jančiová (1.S) -  Kontrasty 

       3.  Č.2  - ÁNO/NIE - Jozef Slovák  (1.SK) - ÁNO a NIE 

 

1. Č. 1 - Svet očami študenta (2.F) - Jasmin Renate Meixner – Zo školy 

2. Č. 1 -  Svet očami študenta  (1.E)  -  Kamila Vagaiová  – Svet očami študenta 

3. Č. 1 - Svet očami študenta  (2.F) – Barbora Martišová – Objatie 

 

Víťazom blahoželáme a ostatným zúčastnením ďakujeme za veľmi pekné príspevky, ktoré 

zdobia vestibul našej školy. Zároveň  veríme, že aj budúci školský rok 2022-2023 sa zúčastnia 

žiaci, ktorí radi fotografujú a svojimi malými dielami prispejú do 8. ročníka našej školskej 

AMFO.  



Autor článku: Mgr. Karin Hlavatá 

 
 

Dňa 18. mája 2022 sme oslávili 50. výročie 

vzniku Strednej odbornej potravinárskej 

školy kultúrnym programom. Naši žiaci 

preukázali nielen umelecké nadanie, ale aj 

svoju tvorivosť pri príprave programu. 

Akadémia sa uskutočnila v školskej jedálni 

na vynovenom pódiu. Pri vstupe nás vítali 

žiaci so sladkými cukrovinkami - 

„popcake“, ktoré pripravili žiaci II.F, II.E 

a II.P triedy. V programe účinkovali: 

Diana Kallayová (III.S) predniesla báseň 

Samohlásky od Jána Kostru. 

Dominika Cigáňová  (III.F) v kroji zahrala na gajdy 2 gajdošské piesne. 

Adrián Németh (II.K) zahral na keyborde Turecký pochod od Mozarta a na akordeóne zahral 

taliansku pieseň Ciao Bella. 

Lenka Bangová (I.E) predniesla báseň Škola 

Marko Šelmeci (I.F) s partnerkou Kristínou zatancovali štandardné tance aj latinskoamerické 

tance. 

Petra Schneiderová (I.S) interpretovala na gitare skladbu od Daniela Landa - Neklidné nebe 

a Dora, Z východnej, Dievčatá 

Katarína Ivančíková (III.F) predniesla báseň v nemeckom jazyku - od Theodore Fontane: báseň 

Ausgang a Monika Némová (III.F) báseň od Gottfrieda Herdera - Ein Traum ist unser Leben... 

Paula Ciróková, Karolína Hajnalová, Lucia Eisellová (I.F) vyžrebovali 20 cien vo vtipnej 

tombole, ktoré rozdali prítomným divákom. 

Martin Samuel Barát predniesol vlastnú báseň, ktorú zložil práve pri príležitosti 50. výročia 

našej školy s názvom Jubileum. 

Na záver programu žiaci I.M predviedli najnovšie modely oblečenia v gastronómii. Účinkovali: 

Martin Samuel Barát, Emma Ľubomíra Predanocyová, Dominika Kuklová, Zuzana Obertová, 

Dominika Kozárová, Barbora Matušicová, Erika Turbéková, Dominika Illéšová a Jozef Kováč. 

Moderátorom módnej prehliadky bol Juraj Špak z III.S triedy. 

Účinkujúci svojimi skvelými výkonmi prispeli k peknému kultúrnemu zážitku. 

 

Žiaci žiakom – študentská akadémia 



„Každý vek má svoje dobrodružstvá, .................................“ 
Albert Maltz – americký spisovateľ  dokončenie  citátu nájdete v tajničke 

 

1.                  

2.                 

3.                 

4.                 

5.                 

6.        Ď          

7.                  

8.                 

9.                 

10.        J           

11.                 

12.                 

13.                  

14.                  

15.                 

16.                 

17.                 

18.       Ŕ          

19.                 

20.                 

21.                 

                 
 



Vylúštenie tajničky z minulého čísla 
 

 

 

Autor článku: Ing. Alena Andrášiová 

1.  mliečny cukor             

2. odmerné roztoky, ktoré sa používajú v chelatometrii     

3. kuchynská soľ             

4.  kyslomliečny nápoj             

5.  usadenina po sedimentácii            

6. Ď               

7.  sodík latinsky              

8. akoholický kvasený nápoj vyrábaný z obilného sladu, vody a chmeľu za pomoci pivovarských 

kvasiniek 

9.  častice so záporným nábojom nachádzajúce sa v elektrónovom jadre atómu     

10. J               

11.  proces ničenia mikroorganizmov           

12. získava sa odstredením mlieka, hlavná surovina na výrobu masla      

13. vedľajší produkt pri výrobe masla           

14. vlastnosť vody, ktorá vyjadruje obsah vápnika a horčíka, je zdrojom tvorby vodného a kotolného 

kameňa 

15.  komplex činností na zabezpečenie mechanickej a mikrobiologickej čistoty prostredia a plôch  

16.  ušľachtilý kov,  latinsky argentum           

17.  tukový výrobok s vysokým obsahom tuku vyrobený len z kravského mlieka      

18. Ŕ               

19. rozdeľovacia metóda založená na prestupe látky z jednej fázy do druhej (extraktu)   

20.  vedľajší produkt pri výrobe tvarohu          

21.  kvapalina produkovaná žľazami samíc cicavcov         

                

                

„ Nádej je ako cukor v čaji, hoci je ho málo, osladí všetko“ čínske príslovie 
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Nájdi 10 rozdielov  

Y R A S R E V I N N A D L 

H A P P T P A P E R I Y E 

N H O M E W O R K R B S A 

O O I R A T K A E R B S R 

S L B H C D A C Y D E A N 

S I A A H P T R S O Š L I 

E D G P E O Y T F I F C N 

L A S C R H S C H O O L G 

O Y C E R T I F I C A T E 

O S E T A M S S A L C L ! 

ANNIVERSARY, 
TEACHER, 
DIRECTOR, 

CLASS, 
SCHOOL, 
LESSON, 

HOMEWORK, 
BREAK, 

CERTIFICATE, 
CLASSMATES, 

LEARNING, 
FIFTY,               
BAG,             
PEN, 

HOLIDAYS, 
PAPER 

The author: Erika Čápeková, III. S 



                                                                     

                 50. výročie 
Happy birthday k 50-tke našej školy, 

oslavuje výročie, pripravte tortu, sviečky, stoly. 

Zaslúži si vďaku za vedomosti, ktoré dáva, 

naučím sa znova niečo nové, vždy, keď do nej 
vstávam. 

Vyžaruje múdrosť, ku ktorej každé ráno 
kráčam, 

má v sebe odpovede, ktoré často hľadám. 

Rôzne odbory, hodiny a prax, 

profesori, profesorky idú každý deň na max. 

Aby nás naučili všetko, kým nás začne učiť 
život, 

kým sa rozpŕchneme do sveta povinností, snov 
a robôt. 

V taške mám zošity, knihy, ceruzky a perá, 

moja výbava, bez ktorej sa to zvládnuť nedá. 

Dáva nám priateľstva a možno prvé lásky, 

škola je náš karneval a my sme jeho masky. 

SOŠ potravinárska, budova kam chodím, 

je časťou filmu môjho života, čo má tisíc hodín. 

                         Autor: Natália Štetinová, III. S 

                      Škola 
Zdravím Vás, všetkých mladých aj starých, 

čas plynie ďalej a nenechal nás samých. 

Na každom z nás vykonal svoje dielo, 

a dnes sme spoločne naplnili tento priestor. 

Ktorý tu stál, stojí a bude stáť dlhú dobu, 

áno, učitelia, majsterky urobili za ten čas dobrú robotu.  

Aj preto sa dnes mnohí môžu pochváliť výsledkami svojich 
prác, 

keď dokážu ponúknuť to, čo deťom aj dospelým rozjasní tvár. 

Slová nie sú potrebné a aj tak to cítime, 

keď sa niektorí po dlhej dobe vidíme.  

Spomienky sa začínajú vynárať a zaťahujú nás do čias, 

keď aj vy ste boli odetí do týchto šiat. 

Miešali ste cesto, vyšľahali sneh,  

ozdobili tortu alebo chlebík dali piecť. 

No pochutnať sa dalo aj na mäsových výrobkoch,  

boli fakt dobré, čiže boli aj v obchodoch.  

Veď aj teraz častokrát zažívame ten pocit, 

keď sa postavíme a ideme do chladničky loviť. 

Jaternice, klobásy, salám či bôčik, 

s tým sa nevieme ani po odchode zo školy rozlúčiť.  

Tým chcem vyzdvihnúť dôležitosť týchto prác, 

robíme to, čo využíva každý z nás. 

Preto buďme hrdí na to, že tu dnes môžeme stáť. 

Chcem takto osloviť aj najmladších,  

dokončite to, čo ste začali, veď vzdať sa to nepatrí. 

A aj keď vás zarmúti táto ťažká doba,  

verte, že je to veľmi dôležitá  robota. 

Tak čo ešte dodať, držme si palce, 

vychutnajme si dnešok, veď dnes je to tak vzácne.  

Máme za sebou krásnych  50 rokov  

         

       

Máme za sebou krásnych 50 rokov, 

toľko ľudských príbehov, ciest do školy 
a domov. 

Hľadanie lásky aj hľadanie samého seba, 

mnohých z nás tu zastihla výrazná premena. 

No svet ide ďalej a musíme ísť aj my, 

tak sa s Vami lúčim a verím, že táto škola 
bude ešte dlho žiť...  

               Autor: Martin Samuel Barát, I. M 

Chvíľka poézie 




